



Trave Square Dancers: 25 Jahre in der EAASDC Member of the EAASDC for 25 years

Dörte Beuster, Secretary Trave Square Dancers

1976 The first corner stone for Square Dance in Bad Oldesloe was laid in this year with an Open House. On 24 November 1976 the official foundation meeting of the VfL Bad Oldesloe took place. The first board was elected by 15 charter members.

1977 Trainings with approximately 19 couples were conducted over 20 evenings. The first of three public performances took place on the occasion of the 350th anniversary of the Oldesloer shooting club.

On 13 October 1977, 180 Square Dancers met for the first Herbst Dance in the tea break room of the Masurenwegschule.

1979 From the beginning, the promotion of new dancers was pursued. During this year we started our first class.

During the second Herbst Dance on 24th November 1979, our club banner was unveiled that had been woven by hand with a lot of effort. At the same time, the Square Dance division named itself the TRAVE-SQUARE-DANCERS.

During the years **1980** to **1986** there were numerous changes in the board and the callers, then.....

1987 life continued with its usual course. During the annual membership meeting it was decided to celebrate the 10th THD (THD = Trave Herbst (Autumn) Dance) as a Jubilee and to have a celebration on the foundation date.

In order to get in touch with more Square Dancers in Germany, an application for admission into the EAASDC was made.

On 12th and 13th September 1987 our 10th Herbst Dance took place. Roughly 200 dancers found their way to Bad Oldesloe

1976 Der erste Grundstein für Square-Dance in Bad Oldesloe wurde in diesem Jahr mit einem Einführungsabend gelegt. Am 24.11.1976 fand die offizielle Gründungsversammlung der Square-Dance-Sparte des VfL Bad Oldesloe statt. Es wurde von 15 Gründungsmitgliedern der erste Vorstand gewählt.

1977 wurde dann an 20 Abenden mit ca. 19 Paaren geübt. Der erste von den insgesamt drei öffentlichen Auftritten fand anlässlich der 350-Jahrfeier der Oldesloer Schützengilde statt.

Am 13.10.1977 trafen sich 180 Square Dancer zum 1. Herbst Dance in der Pausenhalle der Masurenwegschule.

1979 Nachwuchsarbeit wurde von Beginn an intensiv betrieben. In diesem Jahr begannen wir mit der ersten Class.

Beim zweiten Herbst Dance, am 24.11.79, wurde das Clubbanner eingeweiht, welches mühsam in Heimarbeit geknüpft wurde. Gleichzeitig gab sich die Square-Dance-Sparte den Namen TRAVE-SQUARE-DANCERS.

In den Jahren **1980** bis **1986** gab es diverse Wechsel im Vorstand und den Callern, dann.....

1987 nahm das Leben wieder seinen gewohnten Lauf. Auf der Jahresversammlung wurde beschlossen, den 10. THD (THD = Trave Herbst Dance) als offizielle Jubiläumsveranstaltung durchzuführen und eine interne Feier zum Gründungstag zu begehen.

Um mehr Kontakt mit anderen Square Dancers in Deutschland zu bekommen, wurde ein Antrag zur Aufnahme in die EAASDC gestellt.

Am 12. und 13.9.1987 startete unser zehnter

and danced to Al Steven's music, a caller well-known far beyond Germany's borders.

1996 Our jubilee year – 20 years of existence – was just around the corner. We decided to have a two day event in November with two popular callers. We managed to engage Stefan Förster and Thorsten Hubmann.

On 9th September 1996 it was confirmed to us that Square Dance is international. A group of 36 Americans on a European tour visited us during our club night.

1998 For the first time we offered a Square Dance course thru the VHS (adult education center). The acceptance was good and we started with 18 dancers in September.

2000 In March we had our first Plus-Workshop. Counting the visitors, we had two squares that graduated in September.

On 25th April **2006** an extraordinary division meeting of the Square Dance division of the VfL Oldesloe took place. The topic was the dissociation from the VfL Bad Oldesloe and the foundation of a Square Dance club.

The new foundation of a Square Dance club as an e.V. (membership association) was decided.

On 13th June the foundation meeting took place. The club kept its name "Trave-Square-Dancers". At the beginning of 2006, the division Square Dance of the VfL had 26 members. At the end of 2006 the new club had 37 members.

2008 In the course of this new foundation and its changes we needed new callers. We easily found two "new ones": Peter Laubach und Holger Clausen.

From now on, the official city arms were to be used as an emblem. At the end of the year the club had 26 members, counting three new members.

2010 In addition to our callers, another caller joined us: Thomas Paul.

Herbst-Dance. Knapp 200 Tänzer fanden den Weg nach Bad Oldesloe und tanzten zu dem Gesang von Al Stevens, einem weit über die deutschen Grenzen hinaus bekannten Caller.

1996 Unser Jubiläumsjahr - 20-jähriges Bestehen - stand vor der Tür. Wir beschlossen, dies als eine 2-Tages-Veranstaltung mit zwei attraktiven Callern im November aufzuziehen. Es gelang uns, Stefan Förster und Thorsten Hubmann zu engagieren.

Dass Square-Dance international ist, konnten wir am 9.9.1996 feststellen. Eine Gruppe von 36 Amerikanern auf Europa-Tournee besuchte uns auf unserem Clubabend.

1998 Wir boten einen Square-Dance-Grundkurs erstmals über die VHS an. Der Zuspruch war gut und wir starteten im September mit 18 Tänzern.

2000 Im März hatten wir unseren ersten Plus-Workshop. Mit Gästen waren wir zwei Squares, die im September graduiert wurden.

Am 25. April **2006** fand eine außerordentliche Abteilungsversammlung der Sparte Squaredance des VfL Oldesloe statt. Thema war die Lösung vom VfL Bad Oldesloe und die Gründung eines Squaredance-Clubs.

Es wurde die Neugründung eines Squaredance-Clubs als „e.V.“ beschlossen.

Am 13. Juni fand die Gründungsversammlung des Vereins statt. Der Verein nennt sich wie bisher „Trave-Square-Dancers“. Am Jahresanfang 2006 hatte die Sparte Squaredance des VfL 26 Mitglieder. Am Jahresende 2006 zählte der neue Verein 37 Mitglieder.

2008 Im Zuge dieser Neugründung und Veränderung wurden neue Caller benötigt. Man fand gleich zwei „Neue“: Peter Laubach und Holger Clausen.

Das Original-Stadtwappen wird fortan als Emblem benutzt. Am Jahresende zählt der Club noch 26 Mitglieder, davon drei Neueintritte

In January we offered a weekend for Plus learning with Peter Laubach – we had 16 participants – a fabulous success!

Our Trave Herbst Dance 2010 was excellent and unique in the Trave Dancers' history! For the first time we had 203 guests from 55 clubs! A great outcome with our guest caller Stefan Förster!

2011 The 35th Trave Herbst Dance was again a big success. We had 212 guests; guest caller was Anders Blom; MC our Peter Laubach.

The number of members increased during that year to the proud number of 39.

2012 At the end of March / beginning of April we conducted for almost a week a Square-Dance-tour to Denmark – 18 dancers – together with guests from other clubs traveled – a great trip!

At the moment we have 41 members and a new class will start on 28th August....

On 27th October 2012 our 36th Trave Herbst Dance will take place with our guest caller Nils Trottmann.

Transl.: Margot Wilhelm

2010 Zu unseren beiden Callern kommt jetzt ein weiterer Caller dazu: Thomas Paul.

Im Januar hatten wir ein Wochenende für „PLUS-Lernen“ mit Peter Laubach angeboten - - es waren 16 Teilnehmer – der Erfolg war sagenhaft!

Spitzenmäßig, und einmalig in der Geschichte der Trave-Square-Dancers war unser Trave Herbst Dance 2010! Wir hatten erstmalig 203 Gäste aus 55 Clubs! Ein Superergebnis mit unserem Gastcaller Stefan Förster!

2011 Der 35. Trave Herbst Dance war wieder ein großer Erfolg. Wir hatten 212 Gäste; Gastcaller war Anders Blom; MC unser Peter Laubach.

Unsere Mitgliederzahl hat sich in diesem Jahr auf die stolze Zahl von 39 erhöht.

2012 Ende März/Anfang April ging es für knapp eine Woche auf Square-Dance-Reise nach Dänemark – zusammen mit Gästen aus anderen Clubs waren wir mit 18 Tänzern unterwegs – eine Superreise!

Wir haben z.Z. 41 Mitglieder und beginnen am 28. August einen neue Class.....

Am 27. Oktober 2012 ist unser 36. Trave Herbst Dance mit unserem Gastcaller Nils Trottmann.

